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Noyabrın 29-da fo ru-
mun növ bə ti pa ne li 
“Rə qəm sal dövr də 
rə qa bət qa bi liy yət li 

audiovi zual sa hə nin for ma-
laş dı rıl ma sı” möv zu su na 
həsr olun muş du.

Azərbaycan Prodüserlər Gildi
yasınınsədriFikrinBəktaşininmo
deratorluğu ilə reallaşan paneldə
çıxışedənanimasiyamütəxəssisi
OqtayYusibovbusahənininkişaf
perspektivləri haqqında fikirlərini
bölüşdü.Qeyd etdi ki, animasiya
filmləri çəkilərkən uşaqların emo
siyalarınəzərəalınmalıdır.
“Bakıblogerlikməktəbi”ninrəh

bəri Yelena Eyvazlı söylədi ki,
“Global Digital”ın builki hesaba
tına görə, dünyada 5,44milyard
insan mobil telefondan istifadə
edir.Buisədünyaəhalisinin68%
ni təşkiledir. İnternetdən istifadə
edənlərinsayı5,16milyardnəfər
hesabolunur.Yənidünyaəhalisi
nin64,4%iinternetəçıxışamalik

dir.Sosialşəbəkəistifadəçilərinin
sayı4,76milyardnəfərdir.Buisə
dünyaəhalisinin60%nəyaxındır.
“Poetika” film istehsalı şirkə

tinin direktoru, “Diaspora” bey
nəlxalq qısa filmlər festivalının
təsisçisi Emrah Kılıç Türkiyədə
audiovizual sahəyə göstərilən
maliyyədəstəyimexanizmihaq
qındaməlumat verdi. Bildirdi ki,
hazırda türk filmlərinin texniki

səviyyəsi dünya standartlarına
çatıb, kinoməktəblərinin savad
lıvə istedadlınümayəndələribu
sahəyəhakimolmağabaşlayıb.
Bakı Beynəlxalq Qısa Filmlər

Festivalının (BBQFF) direktoru,
GəncKinematoqrafçılarMərkəzi
ninsədriFehruzŞamiyevrəhbəri
olduğu festival haqqında məlu
matverdi.Dediki,hərildünyanın
müxtəlif ölkələrindən göndərilən

1500dən çox film arasından ən
maraqlıları seçilərək festiva
lın proqramına daxil edilir. Artıq
BBQFFonlarla xarici və yerli re
jissor,prodüser,ssenaristingörüş
yeridir.Məqsədgələcəkdəyerlivə
ortaqlayihələrin inkişafıüçünxü
susiproqramlarınyaradılmasıdır.
ProdüserZaurMirzəzadəMə

dəniyyət Nazirliyinin dəstəyi,
Azərbaycan Respublikası Kino
Agentliyi(ARKA)vəAzərbaycan
ProdüserlərGildiyasınıntəşkilat
çılığıiləhəyatakeçirilən“Prodü
serlərinyüksəlişi”adlıtəlimproq
ramıvəARKAnınelanetdiyifilm
layihələri müsabiqəsi haqqında
sözaçdı.
“Wediacorp Holding”in prezi

dentiFundaDemirŞen“Auidovi
zualməzmunun digital səyahəti”
mövzusunda çıxışında vurğuladı
ki,vizualvəaudiovizualməzmun
dan digital platformalarda satış
və lisenziya, reklam,abunəlikvə
üzvlük,ianəvədəstəküzərindən
gəlirəldəetməkmümkündür.
Çıxışlardan sonra mövzu ilə

bağlısuallarcavablandırıldı,tək
lifər ətrafında fikir mübadiləsi
aparıldı.

Nurəddin

Mə də niy yət Na zir li yi nin təş ki lat çı lı ğı ilə “Ya ra dı cı həf tə” 
çər çi və sin də ke çi ri lən Mə də niy yət və Ya ra dı cı Sə na ye-
lər Fo ru mu nun ikin ci gü nü – no yab rın 29-da üç pa nel 
ic la sı ol du.

“Mədəniyyət sahəsində inno
vasiyalar: qabaqcıl texnologi
yalar, süni zəka və oyun texno
logiyaları” mövzusunda panel

italiyalı mütəxəssis, “CultTech
akselerator” layihəsinin nüma
yəndəsiMarinoPasqualeninmo
deratorluğuiləgerçəkləşdi.

Paneldə çıxış edən Almani
yanın “3dots” şirkətinin təsisçisi
Çağıl Özdəmir “Culttech” star
taplarının texnologiya,mədəniy
yət,ümumiyyətlə,cəmiyyətüçün
əhəmiyyətini qeyd etdi. Dedi ki,
startaplar sayəsində yaradıcılar
və istehlakçılar potensial olaraq
güclənərək mədəniyyətə kütlə
vi giriş təmin edə, yeni iqtisadi
modelləri inkişaf etdirə bilərlər.
Çünkiişdünyasınınharadainki
şaf etdiyini anlamaq, insanların
gözləntilərini qarşılamaq və ye
niliklərə hər zaman açıq olmaq
zəruridir.
İtaliyanın “Mae” təşkilatının

həmtəsisçisi və baş marketinq
direktoru Egle Trovato da “Cult
tech” startaplarının əhəmiyyətini

vurğuladı. Dedi ki, bu, adi star
taplardanbirsıraxüsusiyyətlərinə
görə fərqlənir: “Bizmühit yaradı
rıqki,insanlarbiryerətoplaşsın,
fikirlərinivə ideyalarınıbölüşsün
lər.Məqsədsadəcəbiznesolma
malıdır, vacib məqamlardan biri
olsabelə.İlkəvvəlinsanlartəşkil
etməkistədikləriyeniliklərbarədə
fikirmübadiləsiaparmalı,yaradıcı
təklifərirəlisürməlivədahason
ra addım atılmalıdır. Biz birlikdə
bu sahə üzrə çağırışlara doğru
getməliyik”.
İtaliyanın “Proofcheck” starta

pınınhəmtəsisçisiTaraVeckovs
kaMerrigan yaradıcı sənayenin
geniş imkanlara sahibolduğunu
dedi.Bildirdi ki,hazırdasüni in
tellektaktualmövzudurvəbirsı

ra layihələrdə bizə kömək edir:
“Lakinmən daha çox insanlarla
ünsiyyətdə olmağa çalışıram.
Çünkibizinsanlarlasüniintellekt
arasında bir tarazlıq yaratmalı,
insanları qiymətləndirməyi ba
carmalıyıq. Hazırda olduğumuz
vəziyyətdən daha qabağa get
mək,biliklərimiziartırmaq,insan
və texnologiyanıngücü ilə yeni
liklərədoğruaddımatmaqmüm
kündür. Bəzi yerlər var ki, süni
intellekt nəticəsində insanların
həyatı asanlaşır, amma digər
yerlərdə hələlik bu texnologiya
üçünaddımatılmayıb.Bizhəya
tımızı asanlaşdırmaq, həmçinin
daha yaxşı şəraitdə yaşamaq
üçün texnologiyanın imkanlarını
öyrənməlivətətbiqetməliyik”.

“Luxout” şirkətinin təsisçisi
SəbinəAtayevaqeydetdiki,bir
neçə il əvvəl əhali yerli model
brendləri almaqdan çəkinirdi:
“Artıq vəziyyət dəyişib. Hazırda
müşahidəedirikki,yerlibrendlər
əhali arasında çox populyardır.
Bu,çoxqürurvericihaldır”.
Panelin sonunda Heydər Əli

yev Mərkəzi Tədbirlərin və sər
gilərin təşkili departamentinin
direktoru Əminə Məlikova mər
kəzdətəşkilolunan“UzunHəsən
–Ağqoyunludövlətininhökmda
rı”sərgisihaqqındaməlumatver
divəiştirakçılarısərginiizləməyə
dəvətetdi.
Dahasonraqonaqlarsərgi ilə

tanışoldular.
L.Azəri

Rəqəmsal dövrdə rəqabətqabiliyyətli 
audiovizual sahənin formalaşdırılması

Mədəniyyət sahəsində innovasiyalar
Qabaqcıl texnologiyalar, süni zəka və oyun texnologiyaları

“Yaradıcı həftə”də “Musiqi sənayesi platforması”

Mə də niy yət Na zir li yi nin təş ki-
lat çı lı ğı ilə ke çi ri lən “Ya ra dı cı 
həf tə” ma raq lı proq ram la 
da vam edir. 

Noyabrın30dahəftəçərçivə
sində Heydər Əliyev Mərkəzin
də“Musiqisənayesiplatforması”
adlıtədbirkeçirildi.
Platformanın təşkilində əsas

məqsəd son illərdə bu sahədə
mövcud olan trendləri müzakirə
etmək, musiqi sənayesinin in
kişafı üçün potensial addımları
müəyyənetmək,həmçininbuis
tiqamətdə beynəlxalq təcrübəni
araşdıraraqölkəmizdətətbiqiim
kanlarınıöyrənməkdir.
Platformaçərçivəsində“Rəqəm

saldövrdəmusiqisənayesiekosis
teminin formalaşdırılması”mövzu
sundapanelsessiyakeçirildi.
Bəstəkar, prodüser İsa Məli

kovunmoderatorluğuiləgerçək
ləşən paneldə çıxış edən reper
Elşad Xose Azərbaycan musiqi
sənayesinin problemlərinə to

xunduvəbusahənin inkişafı ilə
bağlıfikirlərinibölüşdü.
Reper,prodüserPərvizİsaqov

(Promete)Azərbaycanmusiqisi
nin təbliğimövzusundaçıxışet
di.Bildirdiki,artıqölkəmizdərə
qəmsal musiqi platformasından
istifadə olunur. Rəqəmsal plat
formada musiqi dinləmək üçün
insanlaraseçimverməklazımdır.
Tanınmış müğənni, Əməkdar

artist Sevda Ələkbərzadə tele
viziya və radio efirlərində pro
fessionalmusiqiçilərigörməkvə
dinləməkistədiyinidedi.
Cazmen,bəstəkarvəpianoçu

EtibarƏsədliAzərbaycanmusiqi
sənayesi ilə xarici ölkələrinmu
siqisənayesiarasındakı fərqlər
dənsözaçdı.
DJOrxanAğayev(DJPancho)

ölkəmizdəelektronmusiqisahə
sindəolanproblemlərdəndanış
dı.Vurğulandıki,elektronmusiqi
sənətiniinkişafetdirməkistəyirik
sə, bu istiqamətdə təhsilə daha
çoxdiqqətayırmalıyıq.

Sonda tədbir iştirakçılarının
suallarıcavablandırıldı.

***
“Musiqi sənayesi platforma

sı”nınnövbətipaneli“Millimusiqi
məhsulunun beynəlxalq platfor

malardarəqabətliliyininartırılma
sı”mövzusunahəsrolunmuşdu.
Əməkdar mədəniyyət işçisi

Leyla Quliyevanın moderator
luğu ilə reallaşan paneldə çıxış
edən “Avroviziya” mahnı mü
sabiqəsində Norveç nümayən
də heyətinin rəhbəri olmuş Stiq
KarlsenAzərbaycanda olmağın
dan məmnunluğunu ifadə etdi.
Söylədi ki, Azərbaycan musiqi
sinidinləyəndəonunsehrinəqa
pılmamaqmümkündeyil.
DanimarkalıprodüserKarolina

Vallexo “Avroviziya” müsabiqəsi
iləbağlıöztəcrübələrinibölüşdü.
Bəstəkar,prodüserİsaMəlikov

Azərbaycan musiqisinin xarici
ölkələrdə təbliği məsələlərindən
danışdı.

2011ci ildə “Avroviziya”da öl
kəmizə birincilik qazandırmış
(EldarQasımovlabirgə)müğən
niNigarCamaluğurhekayəsin
dənbəhsetdi.
“ADAM”media şirkətinin (Qa

zaxıstan) nümayəndəsi Aybek

Moldabayev qurumun fəaliyyə
tindən, “Avroviziya” müsabiqəsi
ilə bağlı həyata keçirilən layihə
lərdənsözaçdı.
Çıxışlardansonramövzuiləbağ

lısuallarcavablandırıldı,təklifərət
rafındafikirmübadiləsiaparıldı.
Qeydedəkki,“Musiqisənayesi

platforması”üzrəpanelsessiyala
rın davamı olaraq dekabrın 1də
Beynəlxalq Muğam Mərkəzində
“Avroviziya”mahnımüsabiqəsiilə
bağlı müzakirələr (“Global Music
Talks”) təşkil olunacaq. Tədbirdə
buyarışmadaəldəolunanuğurlar,
gələcək planlar və ümumiyyətlə,
bukimibeynəlxalqmusiqimüsabi
qələrininAzərbaycanınmusiqisə
nayesinətəsirindəndanışılacaq.

N.Məmmədli

 bər ver di yi miz ki mi, Azər bay can 
Res pub li ka sı Mə də niy yət Na zir li-
yi və İs lam Dün ya sı Təh sil, Elm və 
Mə də niy yət Təş ki la tı – ICES CO-nun 
dəs tə yi, “New Spa ce In no va tion” 
MMC-nin təş ki lat çı lı ğı, “Ka pi tal 
Bank” və Ba kı Döv lət Uni ver si te ti nin 
tə rəf daş lı ğı ilə “A-hub Ak se le ra si ya 
Proq ra mı” ic ra olu nub. 

Noyabrın 29da “Yaradıcı həftə” çər
çivəsində Heydər Əliyev Mərkəzində
proqramınmillifinalmərhələsikeçirilib.
Mədəniyyət Nazirliyi Yaradıcı sənaye
lər və rəqəmsal inkişaf şöbəsinin mü
diri RəşadƏzizov, ICESCO sədrinin elm və
texnologiya üzrəmüşaviriMəhəmmədŞərif,
“New Space Innovation” MMCnin təsisçisi
LeylaTağızadəvədigərləriçıxışedərəklayi
həhaqqındaözfikirlərinibildiriblər.

Qeyd olunub ki, layihə ICESCOya üzv öl
kələrdə2021ci ildənetibarən innovativ inkişaf
sahəsindətəşəbbüslərindəstəklənməsi,biznes
subyektlərininvəgənclərinbusahəyəmarağı
nınartırılması,mədəniyyətsahəsiiləözəlyara

dıcısahibkarlıqsubyektlərininəlaqələndi
rilməsiməqsədiləhəyatakeçirilib.
6həftədavamedən“AhubAkselera

siyaProqramı”çərçivəsindəBakı,Sum
qayıt və Gəncədən startap ideyaları
olan90dançoxgəncmüraciətedibvə
ilkinmərhələdəseçilən12komandaya
8müxtəlifmodullardanibarəttəlimkeçi
rilib.Komandalartəlimlərdənəldəetdik
ləri biliklər sayəsində startap ideyaları
üzrəprototiplərhazırlayıblar.
Çıxışlardansonrastartapkomanda

larıideyalarınıtəqdimediblər.Jürilərin
səsverməsindənsonraqaliblərinadla
rıbəlliolub.

“Documood” komandası I, “Snackpack”
komandası II, “Agroficient” komandası isə
IIIyerəlayiqgörülüb.Millifinaldaqalibgələn
komandalarböyükfinaldaiştiraketməkimka
nıqazanıblar.

Türk dünyasının animasiya şəbəkəsi 
necə qurula bilər?

Fo rum çər çi və sin də no yab rın 29-da Hey dər Əli yev Mər kə zin-
də Azər bay can Ani ma si ya As so siasi ya sı nın dəs tə yi ilə “Türk 
dün ya sı ani ma si ya şə bə kə si nin qu rul ma sı” möv zu sun da də-
yir mi ma sa ke çi ril di.

Tədbirin moderatoru Azərbaycan Animasiya Assosiasiyasının
sədriRəşidAğamalıyevqonaqlarısalamlayaraqdəyirmimasanın
məqsədihaqqındaməlumatverdi.
Daha sonra mədəniyyət nazirinin müavini Səadət Yusifova,

TÜRKSOYunbaşkatibininmüşaviriKayratMukanov,Mədəniyyət
NazirliyininmüşaviriOrxanFikrətoğlu,nazirliyinYaradıcısənaye
lərvərəqəmsalinkişafşöbəsininmüdiriRəşadƏzizov,animasiya
mütəxəssisiOqtayYusibov,animasiyarejissoru,Əməkdarmədə
niyyətişçisiElçinHamiAxundovvədigərləriçıxışedərəkmövzu
iləbağlıfikirlərinibölüşdülər.
Tədbirdə“TürkAnimasiyaŞəbəkəsi”nin(TurkicAnimationNet

work)yaradılmasıvəbusahədəbirgəəməkdaşlıqməsələlərimü
zakirəolundu.

Kitabxanalara işə qəbul üzrə müsabiqədə 
narazı qalanların şikayətlərinə baxılıb

Mə də niy yət Na zir li yi nin ki tab xa na la ra işə qə bu lu üz rə mü sa-
bi qə nin mü sa hi bə mər hə lə si nin nə ti cə sin dən ra zı ol ma yan 
na mi zəd lə rin şi ka yət lə ri nə ba xıl ma sı məq sə di lə ya ra dıl mış 
Apell ya si ya ko mis si ya sı nın ic las la rı ke çi ri lib.

Noyabrın24dənazirmüaviniFəridCəfərovunsədrliyivəkomis
siyanınüzvləri–KitabsənayesişöbəsininmüdiriAkifMarifi, İnsan
kapitalının idarəedilməsi şöbəsininmüdiriŞahinHəsənov,Strateji
inkişafvəlayihələrinidarəedilməsişöbəsiStratejiinkişafsektorunun
müdiriElgünƏliyev,HüquqşöbəsininməsləhətçisiƏsmərMəsimo
vanıniştirakıilə21nəfərnamizədinnəticələrinəyenidənbaxılıb.
Namizədlərinmüsahibəiləbağlıfikirləridinlənilib,müsahibələrin

videoçəkilişlərinəvəsənədlərinəəsasənkomissiyaüzvlərininha
zırladığırəylərmüzakirəolunub.
Yekunolaraq9nəfərinmüsahibənəticəsidəyişdirilib,12nəfərin

müsahibənəticəsiisəqüvvədəsaxlanılıb.
Qərarlara əsasən, Məmmədova Gülarə Etibar qızı (12 bal),

NüsrətliAytacVüqar qızı (12bal),ƏləkbərovaGülarəŞirin qızı
(12bal),MusayevaNərminValehqızı(12bal),MusazadəPərva
nəSəhrabqızı(12bal),XələfiGülnarİkramqızı(12),Güləliyeva
AfaqMəzahirqızı(12bal),KərimovaSəbinəNemətqızı(12bal)
vəSadıqzadəLaləVüqarqızının(12bal)keçirilmişmüsahibənə
ticələrinədairmüraciətləritəminedilib.

Dizayn sənayesinin inkişafı: 
problemlər, perspektivlər

Mə də niy yət və Ya ra dı cı Sə na ye lər Fo ru mu nun no yab rın 29-da 
da ha bir pa nel ses si ya sın da “Di zayn sə na ye si nin in ki şa fı” möv zu-
su mü za ki rə edil di.

“Coders” şirkətinin artdirektoruRəsulHəsəninmoderatorluğu
iləgerçəkləşənpaneldə “SafaroffAgency”nin rəhbəriÇingizSə
fərovçıxışedərəkdizaynsənayesinininkişafmərhələlərindənda
nışdı.Bildirdiki,çağımızdarəqəmsaldizayndahaçoxözəlsektor
dainkişafedib:“SahəüzrəAzərbaycandilindətədrisproqramları
həyatakeçirilir,müvafiqmərkəzlərfəaliyyətgöstərir.Busahədədə
əsasməsələ təhsildir.Ümidedirikki,universitetlərimizdədizayn
təhsilinininkişafınaxüsusidiqqətyetiriləcək”.
AzərbaycanDizaynAssosiasiyasınınsədriRəhimİsmayıl rəh

bərliketdiyitəşkilatınyaranmatarixindənvəfəaliyyətistiqamətləri
barədəməlumatverdi.
MədəniyyətvəSənətkarlıqüzrəBakıDövlətPeşəTəhsilMər

kəzinindirektoruPərvizHəmzəyev5nömrəlipeşəməktəbikimi
tanınanmərkəzindahaçoxyaradıcısənayeüzrəkadrhazırlığı
həyatakeçirdiyinidedi.Kadrhazırlığınınəməkbazarınahesab
landığınıvurğulayannatiqmərkəzdəmədəniyyətsahəsində28
ixtisasüzrəkadrhazırlığıhəyatakeçirildiyinidiqqətəçatdırdı.
Qeyd olundu ki, operator, kino montaj, səs rejissoru, batika,
modavəgeyimdizayneri,qrim,xalçaçılıq,zərgərlikvəs. ixti
saslartədrisedilir.Mərkəzdəikisəsyazmastudiyasıvəinklüziv
sinifərdəfəaliyyətgöstərir.
Çıxışlardansonradizaynsahəsinininkişafperspektivləriiləbağ

lıfikirmübadiləsiaparıldı,suallarcavablandırıldı.
Lalə
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